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Рассматриваются отдельные вопросы взаимодействия муниципалитетов (совокупности 

органов местного самоуправления) ЗАТО и органов государственного управления в различных 

сферах деятельности. 

Обосновывается мнение о том, что сотрудничество указанных органов строится в зна-

чительной мере в виде двухуровневой модели правовых отношений: «федеральный центр — 

муниципалитеты ЗАТО». В определенных законодательством случаях в эту модель включено 

еще одно звено — органы государственного управления регионов. 

Раскрываются содержание и виды указанного взаимодействия, среди которых в качестве 

специализированного выделяется взаимодействие прокуратуры и других правоохранительных 

органов с муниципальными властями ЗАТО.

Ключевые слова: органы местного самоуправления, закрытое административно-террито-

риальное образование, прокуратура, прокурорский надзор.
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State Administration Authorities and Specialized Municipalities: Some Aspects of Interaction 
Petryaev Pavel N., Major Case Investigator of the Organizational and Analytics Department of the 

Military Investigative Directorate for Strategic Missile Forces of the Investigative Committee of the Russian 

Federation, Colonel of Justice

Certain issues of interaction between municipalities (the totality of local self-government bodies) of 

ZATOs and government bodies in various fields of activity are considered.

The opinion is substantiated that the cooperation of these bodies is built to a large extent in the form of a 

two-level model of legal relations: “the federal center — the municipalities of ZATO”. In cases defined by law, 

another link is included in this model — regional government bodies.

The content and types of this interaction are disclosed, among which, as specialized, the interaction of the 

prosecutor’s office and other law enforcement agencies with the municipal authorities of ZATO is highlighted.

Keywords: local authorities, closed administrative-territorial formation, prosecutor’s office, prosecutor’s 

supervision.




